
BR. 0002.14.2011 
Protokół  Nr XIV/11 

z 14 sesji Rady Miejskiej w Sobótce w dniu 25 listopada 2011r. 
 
               Na podstawie art. 20 ust.1 ustawy o samorządzie gminnym  
(Dz.U. z 2001 r. Nr 142, poz. 1591 z późn.zm.) 14 sesję Rady Miejskiej w Sobótce otworzył 
Przewodniczący Rady Witold Nazimek. 
W sesji na 15 radnych uczestniczyło 14-u. Radny nieobecny – Edward Żaba. 
 
Ponadto w sesji uczestniczyli: 
- Burmistrz – Stanisław Dobrowolski, 
- Z-ca Burmistrza – Krzysztof Szczeponik, 
- Skarbnik Miasta i Gminy – Eugenia Pawłowska, 
- kierownicy referatów UMiG, 
- dyrektorzy jednostek organizacyjnych gminy, 
- przedstawiciele samorządów miejskich i wiejskich oraz zaproszeni goście. 
 
Przewodniczący Rady Miejskiej Witold Nazimek powitał wszystkich zebranych na 14 sesji 
Rady Miejskiej w Sobótce.  Poprosił o wprowadzenie do porządku obrad sesji jako pkt 19 
projektu uchwały w sprawie sposobu ustalania cen za korzystanie z gminnych obiektów 
sportowych użyteczności publicznej zarządzanych przez Ślężański Ośrodek Kultury, Sportu i 
Rekreacji. Zaznaczył, że projekt tej uchwały uzyskał jednogłośnie pozytywną opinię radnych 
na wspólnym posiedzeniu komisji w dniu 21 listopada 2011r.  
Radni w głosowaniu jednomyślnym (14 głosów „za”) wyrazili zgodę na wprowadzenie do 
porządku obrad sesji wnioskowanej uchwały. 
 
Przewodniczący Rady Miejskiej Witold Nazimek poprosił również o przesunięcie punktu 
dotyczącego interpelacji i zapytań z pkt 1 do pkt. 20 porządku obrad z uwagi na fakt, że 
Burmistrz nie zdążył jeszcze dojechać na sesję. Radni w głosowaniu jednomyślnym  
(14 głosów „za”) pozytywnie zaopiniowali porządek obrad, który po dokonanych zmianach 
przedstawiał się następująco: 

 

1. Zatwierdzenie protokołu z sesji z dnia 21 października 2011r. 
2. Sprawozdanie z działalności Burmistrza Miasta i Gminy Sobótka w okresie od  

10 października do 10 listopada 2011r. 
3. Sprawozdania Przewodniczących z prac komisji od początku kadencji. 
4. Uchwała w sprawie nadania tytułu Honorowego Obywatela Sobótki. 
5. Uchwała w sprawie zmiany budżetu gminy Sobótka na 2011r. 
6. Uchwała w sprawie zmiany w Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy Sobótka na 

lata 2011-2014. 
7. Uchwała w sprawie zaciągnięcia długoterminowego kredytu gotówkowego. 
8. Uchwała w sprawie zmian w Statucie Ośrodka Pomocy Społecznej. 
9. Uchwała w sprawie udzielenia bonifikaty od opłaty z tytułu przekształcenia prawa 

użytkowania wieczystego w prawo własności nieruchomości. 
10. Uchwała w sprawie nadania nazwy ulicy. 
11. Uchwała w sprawie uchylenia uchwały Nr XIII/117/11 Rady Miejskiej w Sobótce  

z dnia 21 października 2011r. w sprawie zmiany mpzp gminy Sobótka w zakresie 
terenu położonego w Sulistrowicach (dz. Nr 211). 

12. Uchwała w sprawie uchylenia uchwały Nr XIII/118/11 Rady Miejskiej w Sobótce  
z dnia 21 października 2011r. w sprawie zmiany mpzp gminy Sobótka w zakresie 
terenu położonego w Sulistrowicach ( dz. Nr 426). 

13. Uchwała w sprawie zmiany mpzp gminy Sobótka w zakresie terenu położonego w 
Sulistrowicach ( dz. Nr 211). 

14. Uchwała w sprawie zmiany mpzp gminy Sobótka w zakresie terenu położonego w 



Sulistrowicach (dz. Nr 426). 
15. Uchwała w sprawie określenia wysokości stawek podatku od środków 

transportowych. 
16. Uchwała w sprawie programu współpracy Gminy Sobótka z organizacjami 

pozarządowymi oraz podmiotami, o których mowa w art. 3 ust. 3 ustawy z dnia  
24 kwietnia 2003r. o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie na 2012r. 

17. Uchwała w sprawie zmiany uchwały w sprawie uchwalenia Gminnego Programu 
Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Uzależnień oraz Przeciwdziałania 
Przemocy dla miasta i gminy Sobótka na rok 2011. 

18. Uchwała w sprawie zmiany uchwały w sprawie ustalenia trybu udzielania i rozliczania 
dotacji oraz trybu i zakresu kontroli prawidłowości wykorzystania dotacji przez 
niepubliczne szkoły podstawowe i niepubliczne oddziały przedszkole w 
niepublicznych szkołach podstawowych na terenie Gminy Sobótka. 

19. Uchwała w sprawie sposobu ustalania cen za korzystanie z gminnych obiektów 
sportowych użyteczności publicznej zarządzanych przez Ślężański Ośrodek Kultury, 
Sportu i Rekreacji. 

20. Interpelacje i zapytania. 
21. Wolne wnioski i komunikaty.           

 

Ad. 1 
Uwag do protokołu z sesji nie wniesiono i Rada w głosowaniu jednomyślnym (14 głosów 
„za”) zatwierdziła protokół z sesji z dnia 21 października 2011 r. 
 
Ad. 2 
Brak uwag. 
 
Ad. 3 
Agata Rekść przedstawiła w zastępstwie Radnego Edwarda Żaby sprawozdanie z prac 
Komisji Budżetowo-Gospodarczej i Rolnictwa (sprawozdanie stanowi załącznik do 
protokołu). 
Radny Jacek Ostrowski przedstawił sprawozdanie z prac Komisji Zdrowia, Oświaty, 
Kultury i Sportu (sprawozdanie stanowi załącznik do protokołu). 
Radny Mirosław Lech przedstawił sprawozdanie z prac Komisji Spraw Obywatelskich 
(sprawozdanie stanowi załącznik do protokołu). 
 
Ad. 4 
Wniosek w sprawie nadania tytułu Honorowego Obywatelstwa oraz projekt uchwały w 
sprawie nadania tytułu Honorowego Obywatela Miasta Sobótka dla Pana Władysława Kabata 
przedstawił Radny Mirosław Lech. 
 
Uwag do projektu nie zgłoszono i w wyniku głosowania Rada uchwałę podjęła. 
Głosów „za” 14 , „przeciw” 0, „wstrzymało się” 0, „nieobecny” 1 
 
Uchwała Nr XIV/127/11 w załączeniu 
 
Przewodniczący Rady Miejskiej w Sobótce Witold Nazimek przekazał uchwałę w sprawie 
nadania tytułu Honorowego Obywatela Miasta Sobótka na ręce syna Zbigniewa Kabata. 
 
Ad. 5 
Projekt uchwały w sprawie zmiany budżetu gminy Sobótka na 2011r. wraz z uzasadnieniem 
przedstawiła Pani Eugenia Pawłowska Skarbnik MiG. 
 
Uwag do projektu nie zgłoszono i w wyniku głosowania Rada uchwałę podjęła. 



Głosów „za” 13 , „przeciw” 0, „wstrzymało się” 1, „nieobecny” 1 
 
Uchwała Nr XIV/128/11 w załączeniu 
 
Ad. 6 
Projekt uchwały w sprawie zmiany w Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy Sobótka na 
lata 2011-2014 wraz z uzasadnieniem przedstawiła Pani Eugenia Pawłowska Skarbnik 
MiG. 
 
Uwag do projektu nie zgłoszono i w wyniku głosowania Rada uchwałę podjęła. 
Głosów „za” 13 , „przeciw” 0, „wstrzymało się” 1, „nieobecny” 1 
 
Uchwała Nr XIV/129/11 w załączeniu 
 
Ad. 7 
Projekt uchwały w sprawie zaciągnięcia długoterminowego kredytu gotówkowego wraz z 
uzasadnieniem przedstawiła Pani Eugenia Pawłowska Skarbnik MiG. 
 
Uwag do projektu nie zgłoszono i w wyniku głosowania Rada uchwałę podjęła. 
Głosów „za” 12 , „przeciw” 0, „wstrzymało się” 2, „nieobecny” 1 
 
Uchwała Nr XIV/130/11 w załączeniu 
 
 
Ad. 8 
Projekt uchwały w sprawie zmian w statucie Ośrodka Pomocy Społecznej wraz z 
uzasadnieniem przedstawiła Pani Alina Polak. 
 
Uwag do projektu nie zgłoszono i w wyniku głosowania Rada uchwałę podjęła. 
Głosów „za” 14 , „przeciw” 0, „wstrzymało się” 0, „nieobecny” 1 
 
Uchwała Nr XIV/131/11 w załączeniu 
 
Ad. 9 
Projekt uchwały w sprawie udzielenia bonifikaty od opłaty z tytułu przekształcenia prawa 
użytkowania wieczystego w prawo własności nieruchomości przedstawiła Pani Stanisława 
Grabek. 
Radny Stanisław Krasoń zaznaczył, że uchwała ta budziła dużo kontrowersji na poprzedniej 
sesji i dzisiaj wraca z poprawką. Zaznaczył, że dla budżetu bardziej bezpieczna byłaby 
decyzja rady wprowadzająca stawki 90% i 60%. Przypomniał, że w przyszłorocznym 
budżecie planujemy 806 tys. z tytułu opłat za użytkowanie wieczyste, a jeżeli tej kwoty 
zabraknie to rada chcąc zapełnić lukę będzie musiała podnieść podatki. Podkreślił, że będzie 
głosował przeciwko podjęciu tej uchwały, ponieważ procenty, które rada proponuje są 
krzywdzące pod względem społecznym.  
Przewodniczący Rady Miejskiej Witold Nazimek powiedział, że właśnie ze względów 
społecznych rada zrobiła taki krok, aby umożliwić mieszkańcom wykup. 
Pan Stanisław Nowicki powiedział, że ukłon rady w stronę mieszkańców powinien bardziej 
polegać na wprowadzeniu jednakowej bonifikaty dla wszystkich w wysokości 90%, ponieważ 
jest to pewna forma dyskryminacji. Dodał, że ktoś, kto ma lokal usługowy może nad nim 
mieszkać i nie powinno się wprowadzać takich rozgraniczeń. Zaznaczył, że w wielu miastach 
rozmawia się teraz na ten temat, a radni miasta stołecznego Warszawy dyskutowali nawet nad 
wprowadzeniem 95% bonifikaty.  
Przewodniczący Rady Miejskiej Witold Nazimek odpowiedział, że naszej gminy nie stać 



na większą bonifikatę.  
 
Dalszych uwag do projektu nie zgłoszono i w wyniku głosowania Rada uchwałę podjęła. 
Głosów „za” 10 , „przeciw” 3, „wstrzymało się” 1, „nieobecny” 1 
 
Uchwała Nr XIV/132/11 w załączeniu 
 
Ad.10 
Projekt uchwały w sprawie nadania nazwy ulicy przedstawiła Pani Stanisława Grabek. 
 
Uwag do projektu nie zgłoszono i w wyniku głosowania Rada uchwałę podjęła. 
Głosów „za” 14 , „przeciw” 0, „wstrzymało się” 0, „nieobecny” 1 
 
Uchwała Nr XIV/133/11 w załączeniu 
 
Ad. 11 
Projekt uchwały w sprawie uchylenia uchwały Nr XIII/117/11 Rady Miejskiej w Sobótce z 
dnia 21 października 2011r. w sprawie zmiany mpzp gminy Sobótka w zakresie terenu 
położonego w Sulistrowicach ( dz. Nr 211) wraz z uzasadnieniem przedstawił Pan Jerzy 
Ulanicki. Przeprosił radnych za zamieszanie dotyczące tej uchwały. Zaznaczył, że jest to 
wynik przeoczenia proceduralnego. Poinformował, że zarówno ta uchwała jak i następna 
dotycząca działki 426 szła równocześnie z planem miasta i rozstrzygnięcia Burmistrza w 
sprawie uwag, które wpłynęły były prowadzone w tym samym czasie. Dodał, że nie 
przedstawił ostatnio radnym rozstrzygnięcia nieuwzględnionych przez Burmistrza uwag. 
Poinformował, że uwagę dotyczącą działki 211 zgłosiły Parki Krajobrazowe, ale Burmistrz 
nie uwzględnił jej. Poinformował, że uwaga dotyczyła zaniechania zmiany przeznaczenia 
terenu z funkcji rolnej na zabudowę mieszkaniową. Zaznaczył, że druga część uwagi 
dotyczyła zarzutów typu proceduralnego, ale była ona błędna. 
 
Uwag do projektu nie zgłoszono i w wyniku głosowania Rada uchwałę podjęła. 
Głosów „za” 14 , „przeciw” 0, „wstrzymało się” 0, „nieobecny” 1 
 
Uchwała Nr XIV/134/11 w załączeniu 
 
Ad. 12 
Projekt uchwały w sprawie uchylenia uchwały Nr XIII/118/11 Rady Miejskiej w Sobótce z 
dnia 21 października 2011r. w sprawie zmiany mpzp gminy Sobótka w zakresie terenu 
położonego w Sulistrowicach (z podziału dz. Nr 426) wraz z uzasadnieniem przedstawił Pan 
Jerzy Ulanicki. Wyjaśnił, że jest to sytuacja analogiczna jak w przypadku uchwały  
Nr XIII/117/11, ponieważ tutaj również nie załączono rozstrzygnięcia w sprawie 
rozstrzygnięcia uwagi. 
 
Uwag do projektu nie zgłoszono i w wyniku głosowania Rada uchwałę podjęła. 
Głosów „za” 14 , „przeciw” 0, „wstrzymało się” 0, „nieobecny” 1 
 
Uchwała Nr XIV/135/11 w załączeniu 
 
Ad. 13 
Projekt uchwały w sprawie zmiany mpzp gminy Sobótka w zakresie terenu położonego w 
Sulistrowicach (dz. Nr 211) wraz z uzasadnieniem przedstawił Pan Jerzy Ulanicki. Dodał, że 
jest to projekt uchwały, który zawiera już brakujący wcześniej załącznik nr 2 dotyczący 
rozstrzygnięcia w sprawie złożonych uwag. 
 



Uwag do projektu nie zgłoszono i w wyniku głosowania Rada uchwałę podjęła. 
Głosów „za” 12 , „przeciw” 0, „wstrzymało się” 2, „nieobecny” 1 
 
Uchwała Nr XIV/136/11 w załączeniu 
 
Ad. 14 
Projekt uchwały w sprawie zmiany mpzp gminy Sobótka w zakresie terenu położonego w 
Sulistrowicach (z podziału dz. Nr 426) wraz z uzasadnieniem przedstawił Pan Jerzy 
Ulanicki. 
 
Uwag do projektu nie zgłoszono i w wyniku głosowania Rada uchwałę podjęła. 
Głosów „za” 11 , „przeciw” 1, „wstrzymało się” 2, „nieobecny” 1 
 
Uchwała Nr XIV/137/11 w załączeniu 
 
Zarządzono 15 min. przerwę. 
 
Po przerwie. 
 
Ad. 15 
Projekt uchwały w sprawie określenia wysokości stawek podatku od środków transportowych 
wraz z uzasadnieniem przedstawiła Pani Violetta Gaworczyk. Dodała, że wzrost stawek 
podyktowany jest wzrostem wskaźnika euro.  
 
Uwag do projektu nie zgłoszono i w wyniku głosowania Rada uchwałę podjęła. 
Głosów „za” 11 , „przeciw” 1, „wstrzymało się” 2, „nieobecny” 1 
 
Uchwała Nr XIV/138/11 w załączeniu 
 
Ad. 16 
Projekt uchwały w sprawie programu współpracy Gminy Sobótka z organizacjami 
pozarządowymi oraz podmiotami, o których mowa w art. 3 ust. 3 ustawy z dnia 24 kwietnia 
2003r. o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie na 2012r. przedstawiła Pani 
Violetta Gaworczyk. 
Radny Stanisław Krasoń powiedział, że po analizie tego projektu uchwały widać, że kryzys 
zbliża się wielkimi krokami. Dodał, że jest zszokowany tym, że Burmistrz proponuje 
uchwałę, w której idziemy już w kierunku oszczędności. Podkreślił, że szkoda, że nie robimy 
tego w innych działach. Poinformował, że uchwała ta od 2003r. była wiele razy 
nowelizowana, zakres zadań cały czas się powiększa (również w tym roku), a kwota została 
zmniejszona czterokrotnie w porównaniu do lat poprzednich. Przypomniał, że dla zespołów 
ludowych w 2007r. przewidziano 60 tys., w 2008r. - 100 tys., w 2009r. -100 tys., w 2010r. - 
100 tys., w 2011r. - 100 tys., a w 2012r. zaplanowano kwotę 25 tys. Dodał, że podobnie jest z 
kwotą przyznawaną dla zespołów sportowych: w 2007r. przewidziano w budżecie kwotę 100 
tys., w 2008r. kwotę 150 tys., w 2009r. kwotę 150 tys., w 2010r. kwotę 130 tys., w 2011r. 
kwotę 130 tys., a na 2012r zaplanowano jedynie 25 tys. Powiedział, że jeżeli mamy 
oszczędności szukać tylko tutaj, to lepiej zlikwidować tą kwotę, ponieważ nie ma sensu 
wychodzić na zewnątrz z taką propozycją. Zaznaczył, że organizacje chcąc otrzymać dotację 
muszą dokonać szeregu czynności i złożyć ofertę. Dodał, że nie ma pojęcia w jaki sposób ta 
kwota zostanie podzielona. Powiedział, że biorąc pod uwagę kwotę wydana na dożynki w 
2011r. (105 tys.) to wartości te mocno „kłócą się” ze sobą. Poinformował, że w rozdziale  
9 projektu uchwały znajduje się zapis, że w roku budżetowym 2012 gmina Sobótka będzie 
przeznaczać środki finansowe na realizacje programu w wysokości „nie więcej niż 70 tys.” 
Złożył formalny wniosek o usunięcie zapisu „nie więcej niż” i pozostawienie jedynie danej 



kwoty. Przedstawił podobną uchwałę innego urzędu, gdzie również wpisano konkretną kwotę. 
Pani Violetta Gaworczyk wyjaśniła, że wprowadzono taki zapis, aby w przypadku zmiany 
kwoty w budżecie nie było konieczności zmiany uchwały. Dodała, że nic nie stoi na 
przeszkodzie, aby usunąć zapis „nie więcej niż”. 
Radny Stanisław Krasoń powiedział, że rada pochyla się nas projektem budżetu i na pewno 
będą cięcia i przesunięcia. 
Radna Leokadia Andrzejewska w nawiązaniu do wypowiedzi Pana Stanisława Krasonia 
powiedziała, że podczas analizy tej uchwały od razu była mowa, że zaplanowana kwota jest 
zbyt niska, ale projekt uzyskał pozytywna opinię, ponieważ od razu założyli, że kwota ta 
będzie większa.  
Radny Marek Sienkowski złożył wniosek o wycofanie tego projektu uchwały z porządku 
obrad sesji i uchwalenie go dopiero w momencie, gdy znana będzie już kwota zaplanowana 
na ten cel w budżecie. 
Pani Violetta Gaworczyk odpowiedział, że zgodnie z przepisami uchwała ta musi zostać 
podjęta do 30 listopada. 
Pani Eugenia Pawłowska Skarbnik MiG zaznaczyła, że wspomniany wcześniej kryzys już 
jest. Zaznaczyła, że uchwała o współpracy z organizacjami pozarządowymi nie nakłada na 
gminę obowiązku ogłaszania konkursu, ponieważ współpraca nie polega jedynie na 
przekazaniu dotacji. Dodała, że jeżeli gminę na to stać to ogłaszany jest konkurs na 
dofinansowanie bieżącej działalności, a jeżeli jej nie stać to może ogłosić konkurs na 
konkretne zadanie.  
Radny Marek Sienkowski wycofał swój wniosek. 
 
Zarządzono głosowanie nad usunięciem zapisu §9 „nie więcej niż” i pozostawienie samej 
kwoty. 
 
Radni w głosowaniu 12 głosów „za”, „przeciw” 0, „wstrzymało się” 2, „nieobecnych” 1 
pozytywnie zaopiniowali wniosek Radnego Stanisława Krasonia. 
 
Dalszych uwag do projektu nie zgłoszono i w wyniku głosowania Rada uchwałę podjęła. 
Głosów „za” 12 , „przeciw” 0, „wstrzymało się” 2, „nieobecny” 1 
 
Uchwała Nr XIV/139/11 w załączeniu 
 
Ad. 17 
Projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie uchwalenia Gminnego Programu 
Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Uzależnień oraz Przeciwdziałania Przemocy dla 
miasta i gminy Sobótka na rok 2011 przedstawiła Pani Violetta Gaworczyk.  
 
Uwag do projektu nie zgłoszono i w wyniku głosowania Rada uchwałę podjęła. 
Głosów „za” 14 , „przeciw” 0, „wstrzymało się” 0, „nieobecny” 1 
 
Uchwała Nr XIV/140/11 w załączeniu 
 
Ad. 18 
Projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie ustalenia trybu udzielania i rozliczania 
dotacji oraz trybu i zakresu kontroli prawidłowości wykorzystania dotacji przez niepubliczne 
szkoły podstawowe i niepubliczne oddziały przedszkole w niepublicznych szkołach 
podstawowych na terenie Gminy Sobótka przedstawiła Pani Helena Polanowska. 
Uwag do projektu nie zgłoszono i w wyniku głosowania Rada uchwałę podjęła. 
Głosów „za” 14 , „przeciw” 0, „wstrzymało się” 0, „nieobecny” 1 
 
Uchwała Nr XIV/141/11 w załączeniu 



 
Ad. 19 
Projekt uchwały w sprawie sposobu ustalania cen za korzystanie z gminnych obiektów 
sportowych użyteczności publicznej zarządzanych przez Ślężański Ośrodek Kultury, Sportu  
i Rekreacji przedstawił Pan Wiesław Drozdowski.  
 
Uwag do projektu nie zgłoszono i w wyniku głosowania Rada uchwałę podjęła. 
Głosów „za” 14 , „przeciw” 0, „wstrzymało się” 0, „nieobecny” 1 
 
Uchwała Nr XIV/142/11 w załączeniu 
 
Ad. 20 
Radny Stanisław Krasoń przypomniał o swojej interpelacji z dnia 30 września 2011r. 
dotyczącej działalności ŚOKSiR i regulaminu organizacyjnego jednostki. Zaznaczył, że prosił 
o te dokumenty, ponieważ obecnie rada dyskutuje nad projektem budżetu na 2012r. i 
niezbędne są cięcia. Poinformował, że otrzymał odpowiedź (17 października 2011r.), że 
regulamin jest w fazie opiniowania przez Burmistrza i niezwłocznie po jego zatwierdzeniu 
zostanie przedstawiony radnym. Podkreślił, że do tej pory radnym nie przedstawiono tego 
dokumentu. Powiedział, że na jednej z komisji odniósł wrażenie, że złożona na niego skargę 
od dyrektora ŚOKSiR. Podkreślił, że skargę na radnego może wnieść tylko wyborca, który 
może go odwołać, a w tym przypadku on dochodzi swoich praw. Zwrócił się do Burmistrza o 
uzupełnienie tych dokumentów, ponieważ przysługuje mu prawo złożenia skargi na jego 
osobę do Urzędu Marszałkowskiego za opieszałość. Dodał, że przysługuje mu również prawo 
wniesienia skargi na dyrektora instytucji kultury za wykroczenie w zakresie ustawy o 
finansach publicznych i kodeksu administracji. 
Pan Wiesław Drozdowski zwrócił się do radnego o ważenie swoich słów, ponieważ 
wszystko jest robione zgodnie z prawem. 
 
Ad. 21 
Radny Mirosław Lech nawiązując do pożaru, jaki miał ostatnio miejsce w budynku nad 
sklepem Eko powiedział, że dobrym zwyczajem radnych tej i minionej kadencji jest 
organizowanie zbiórki pieniędzy dla osób poszkodowanych. Swój apel skierował do radnych, 
sołtysów, pracowników urzędu, przedstawicieli biznesu, stowarzyszeń oraz wszystkich ludzi 
dobrej woli. Zaznaczył, że osoby chcące pomóc rodzinom poszkodowanym mogą dokonywać 
wpłat na ich rzecz w Biurze Rady Miejskiej u Pani Agata Rekść. 
Pan Wiesław Drozdowski poprosił o ustalenia daty i miejsca przyszłorocznych dożynek 
gminnych, ponieważ znacznie ułatwi to przygotowanie się do tej imprezy. Dodał, że on 
proponuje datę 2 września. Odnosząc się do wypowiedzi Radnego Krasonia zaznaczył, że 
nigdy nie pisał na niego skargi,..prosił jedynie o spotkanie w celu wyjaśnienia pewnych 
spornych kwestii.  
Pani Maria Pietyra Sołtys Miejscowości Nasławice powiedziała, że miejscowość Nasławice 
chciałaby organizować dożynki, ponieważ w przyszłym roku będą obchodzić 700-lecie wsi. 
Dodała, że można połączyć te dwie imprezy, ponieważ sami nie będą w stanie jej 
zorganizować. Na zakończenie podziękowała wszystkim radnym, którzy zagłosowani na jej 
kandydatura podczas wyboru ławników. 
Radny Jacek Ostrowski przypomniał, że 10 grudnia 2011r. o godz. 18:30 organizowany jest 
opłatek dla seniorów i osób samotnych. Zaapelował do osób, które chciałyby wspomóc 
organizację tej imprezy. Zaznaczył, że nie chodzi o pieniądze tylko o wiktuały. Ponowił 
prośbę do sołtysów o przekazanie tych informacji w swoich miejscowościach i przekazanie 
do Biura Rady informacji na temat ilości osób, które chciałyby wziąć udział w tym opłatku. 
Pan Wiesław Drozdowski zachęcił do wzięcia udziału w dniach 10-11.12.2011r. w V 
Festiwalu Rzemiosł, Rękodzieła i Produktu Lokalnego oraz w Jarmarku 
Bożonarodzeniowym. Zachęcił do odwiedzenia hali w dniu 18 grudnia 2011r., ponieważ 



przyjeżdża do nas Teatr Komedia ze sztuką komediową „Unia bez tajemnic – czyli tajemnice 
na szczycie władzy”. Dodał, że szczegóły znajdują się na plakatach.  
Przewodniczący Rady Miejskiej Witold Nazimek poprosił sołtysów o dopingowanie 
swoich mieszkańców o dopisywanie się do spółki wodnej i wpłatę składek, ponieważ 
miejscowości składają wnioski, a nawet 50% mieszkańców nie zapisało się do spółki. 
Pan Stanisław Artymowicz Sołtys Miejscowości Mirosławice powiedział, że dużym 
ułatwieniem byłoby przygotowanie przez spółkę druków wpłat bankowych z pieczątką spółki.  
Pan Jerzy Czerwiec Sołtys Miejscowości Siedlakowice zaznaczył, że w Kątach 
Wrocławskich nikt, nikogo nie prosi o dopisywanie się do spółki, ponieważ mieszkańcy 
otrzymują wyliczoną kwotę do zapłaty wraz z podatkiem. 
Przewodniczący Rady Miejskiej Witold Nazimek odpowiedział, że być może w Kątach jest 
większa świadomość mieszkańców. 
Pan Jan Bronowicki Sołtys Miejscowości Kryształowice powiedział, że już kilkakrotnie 
prosił o przekazanie sołtysom listy osób, które dokonują wpłat do spółki wodnej.  
Przewodniczący Rady Miejskiej Witold Nazimek odpowiedział, że lista jest 
przygotowywana. 
Radna Leokadia Andrzejewska zaprosiła wszystkich w dniu dzisiejszym do Muzeum 
Ślężańskiego na godz. 19:00 na prezentację dotyczącą osiągnięć zespołu Rozmaryn.  
Burmistrz Stanisław Dobrowolski zaapelował do wszystkich, aby 18 grudnia, całymi 
rodzinami przyjść na sztukę teatralną. Zaznaczył, że jest to wydarzenie na miarę historii 
gminy. Poprosił, aby przekazać te informacje rodzinom i znajomym, aby hala w gimnazjum 
była pełna. Zwracając się do Radnego Krasonia powiedział, że bardzo go lubi, ale słuchając 
jego wypowiedzi na temat kultury uważa, że zaczynają one być tendencyjne. Dodał, że może 
niechęć radnego wynika z awersji do osoby odpowiedzialnej za kulturę w naszej gminie, bo 
jeżeli jedynie do kultury to nie może się z tym zgodzić, ponieważ kultura jest nam również 
potrzebna. Odnosząc się do projektu budżetu zaznaczył, że o ponad 50% obcięto kwotę o jaką 
wnioskował dyrektor na 2012r. Powiedział, że projekt budżetu powstał właśnie po to, aby nad 
nim dyskutować. Dodał, że rozumie radnych, że zostali wybrani przez mieszkańców z 
poszczególnych regionów i każdy chciałby zrobić coś dla swojego okręgu, wnieść do budżetu 
jakieś swoje zadanie, ale na samym końcu okazuje się, że nie ma pieniędzy. Podkreślił, że 
pora skończyć z fikcją i wpisywanie wirtualnych kwot do budżetu, których nie jesteśmy w 
stanie wypracować. Powiedział, że na niektóre sytuacje kryzysowa mamy wpływ - jako 
przykład podał drużyny sportowe z Sobótki, które nie chcą się połączyć, ponieważ ma 
wrażenie, że każdy chciałby zostać prezesem. Zaznaczył, że po to stowarzyszenia mają 
osobowość prawną, aby starać się pozyskiwać środki, szukać sponsorów i starać się o 
dofinansowanie. Powiedział, że budżet musi być jakąś wypadkową wszystkich planów, 
ponieważ gdyby każdy radny mógł napisać swój projekt to byłyby one różne i nigdy nie 
udałoby się go uchwalić. Zaznaczył, że w projekcie budżetu znalazło się kilka zadań, które 
budzą wiele kontrowersji. Podkreślił, że tworząc budżet nie patrzył tylko na 2012r., ale 
również na lata następne. Poruszył temat osób oczekujących na mieszkania, których liczba z 
roku na rok wzrasta. Dodał, że nie stać nas na budowę nowych mieszkań, dlatego musimy ich 
poszukać z innych zasobów. Poinformował, że myślał, aby wyprowadzić ośrodek zdrowia z 
ul. Strzelców, ponieważ cały czas docierają do niego skargi o licznych niedogodnościach, o 
braku parkingu itp. Zaznaczył, że namawiał przez długi czas doktora Korola, aby pomyślał o 
nowym budynku przychodni i z czasem zaczął on się przekonywać do tego pomysłu, ale sam 
nie jest w stanie tego zrobić. Powiedział, że radca prawny bada możliwość wniesienia 
aportem do spółki działki lub podjęcia innego rozwiązania, ponieważ nie chce, aby 
zrezygnowano z tego pomysłu. Podkreślił, że jeżeli ośrodek już powstanie to będą chcieli 
odkupić od nas grunt. Zaznaczył, że dzięki temu polepszymy mieszkańcom dostęp do służb 
medycznych oraz zwolnimy lokal, który będzie można przekazać osobom oczekującym na 
mieszkanie. Powiedział, że mówi o tym, aby każdy mógł przemyśleć ten temat, ponieważ jest 
to sprawa rozłożona w realizacji na kilka przyszłych lat. Dodał, że podobna sytuacja jest z 
budynkiem urzędu, który nie jest dostępny dla osób niepełnosprawnych, ponieważ nie są one 



nawet w stanie wejść do budynku. Przypomniał, że niedawno na komisji wręczano dyplom 
dla mistrza sportu, którego trzeba było wnieść do budynki i na piętro, gdyż nie było 
możliwości, aby odebrał dyplom. Dodał, że zapisał w projekcie budżetu kwotę na 
sporządzenie dokumentacji, aby stworzyć możliwość wybudowania nowego urzędu. Dodał, 
że może się okazać, że ten budynek powstanie dopiero za 5 lat, ale będzie można później 
zdecydować, czy stary budynek również przeznaczyć na mieszkania, czy wracając do 
starożytności otworzyć w tym miejscu restaurację. Zaznaczył, że nie boi się o tym mówić, 
ponieważ niczego nie ukrywa, chociaż niektórzy mu to zarzucają. Poprosił o przekazanie tych 
informacji społeczeństwu. Powiedział, że myśli również o straży i samochodzie dla nich. 
Poprosił o więcej wiary i pomoc w uchwaleniu budżetu. Dodał, że ma nadzieję, że dojdzie z 
radnymi do konsensusu, bo już teraz widzi, że należy wnieść do projektu budżetu pewne 
poprawki. Zwracając się do sołtysów poinformował ich, że każdy otrzyma 2 mapy swojej 
miejscowości oraz wypisane zadania (jedna mapa dla sołtysa, a druga w celu naniesienia na 
nią wypisanych zadań). 
Pan Jerzy Czerwiec Sołtys Miejscowości Siedlakowice powiedział, że Siedlakowice 
również chciałyby organizować u siebie dożynki. 
Przewodniczący Rady Miejskiej Witold Nazimek powiedział, że sołtysi muszą się spotkać i 
dojść do porozumienia w tej kwestii. 
Burmistrz Stanisław Dobrowolski zwracając się do sołtysów przypomniał, że na 
spotkaniach zwracał uwagę na to, że wzrosną podatki, dlatego prosi, aby przekazywać te 
informacje mieszkańcom. Podkreślił, że podatek rolny ma to do siebie, że zmienia się co 
roku. Dodał, że z racji tego, że rośnie euro dotacja wpływa na to, że tak naprawdę rolnik 
utrzyma podatek na poziomie tego roku. Zaznaczył, że jeżeli będą bardzo ciężkie sytuacje to 
będzie możliwość zwrócenia się o umorzenie i wówczas indywidualnie każde podanie 
zostanie rozpatrzone. Odnosząc się do podjętej na dzisiejszej sesji uchwały w sprawie 
wysokości bonifikaty powiedział, że tak naprawdę osobom z domków letniskowych dajemy 
najwyższe podatki, w przypadku bonifikaty również chcemy od nich więcej, a czeka nas 
jeszcze poważny temat do rozmów z tymi ludźmi na temat „uchwał śmieciowych”. 
Zaznaczył, że nie możemy zawsze robić wszystkiego kosztem tych osób, ponieważ w końcu 
się zbuntują. Dodał, że często podejmuje się różnego typu uchwały nie zastanawiając się nad 
tym, czy są one konstytucyjne.  
 
Po wyczerpaniu porządku obrad Przewodniczący Rady podziękował za uczestnictwo  
i zamknął 14 sesję Rady Miejskiej w Sobótce. 
Sesja trwała w godz. 10:00 do 13:00.  
 
 
 
Protokołowała 
Agata Rekść 


